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Almanach 

ke 110. výročí založení  

Základní školy v Radosticích 
 

 

 

Rádi bychom navázali na minulé autory  
a vydání almanachu před 10 lety a pokračovali ve vyprávění                                  

o událostech posledního desetiletí. 
 
 

Je naším cílem i povinností neúnavně pokračovat v poctivé práci, 
pedagogickém nadšení a profesionálním přístupu ke všemu                                       

a ke všem v naší škole. 
 
 

Věříme, že naše úsilí, obětavost a upřímný zájem, které dětem 
v radostické škole dáváme, jednou tyto děti nejen nám,                                                  
ale také naší obci a společnosti vrátí v zodpovědnosti,                                             

obětavosti a pracovitosti. 
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Z historie naší školy 
 
Dne 9. října 1910 se sešlo místní obecní zastupitelstvo k důležité poradě. Jednáno bylo o vyškolení 
zdejší obce ze školního obvodu prštického. C. k. zemská školní rada povolila na žádost obce výnosem ze 
dne 29. 5. 1911 čís. 12.852 zřízení jednotřídní obecné školy v Radosticích.  
Komisionelní jednání k zahájení stavby školy dle předložených plánů bylo konáno na stavebním místě 
dne 22. července 1911. Obecní zastupitelstvo vzhledem ke stále stoupajícímu počtu dětí školního věku 
se rozhodlo ke stavbě školní budovy se třemi třídami a stavbu zadalo zednickému mistru p. Josefu 
Bučkovi z Bosonoh za paušální obnos 47.000,-. Základní kámen k této nejdůležitější budově v obci byl 
položen v den sv. Václava 28. září 1911 za přítomnosti obecního zastupitelstva, místních občanů a 
školní mládeže. Slavnostní projevy k této příležitosti přednesli nadučitel p. Jan Pelikán a učitel p. Tomáš 
Horák oba z Prštic. Po slavnosti byly menší i větší děti poděleny čtyřmi haléři. Kolaudační řízení bylo po 
dokončení stavby prováděno koncem srpna a 1. září 1912 byla školní budova vysvěcena za přítomnosti 
c. k. okresního dozorce škol p. Františka Anderle a člena okresní školní rady p. Josefa Konečného 
z Troubska. Obřady svěcení řídil vdp. děkan P. Hlobil z Rajhradu za asistence vdp. rady Beránka a dp. 



 

kooper. František Peterle z Tikovic. K přítomným občanům a školní mládeži promluvili vdp. děkan 
Hlobil, c. k. okr. dozorce škol p. František Anderle a ředitel p. František Kyselka z Ořechova.  
Obecní zastupitelstvo v této významné době bylo složeno takto: starostou obce byl p. František Hájek, I. 
p. Jakub Lhotecký, II. radním p. Jan Dvořák, členy výboru: p. Jan Ondrášek, p. Rajmund Bártl, p. 
František Franta, p. Ondřej Drobílek, p. František Peška, p. Vincenc Ulbrych. 
Správcem školy byl jmenován c. k. okresní školní radou dne 12. září 1912 p. Karel Melichar z Ostrovačic 
a potvrzen c. k. zemskou školní radou 7. 10. 1912 a zatímní učitelem ustanoven p. Julius Jankovský 
z Brna.  
Školní rok 1912 - 1913 započal dne 16. září 1912 slavnými službami božími v chrámu páně 
v Tikovicích. Zahajovací porada učitelského sboru byla konána 17. září a na ní bylo usneseno, že v I. A 
třídě bude vyučovati zatimní učitel p. Julius Jankovský, který bude také v I. B třídě učit kreslení a 
tělocvik. I. B. třídu bude vyučovati správce školy p. Karel Melichar. Náboženské vyučování bude 
vykonávat dp. František Peterle, koop. z Tikovic. 
Všech žáků na počátku školního roku bylo zapsáno 97, z toho 52 chlapců a 45 dívek. 

 
A léta běží, vážení …… 
1912 - 1928  
Prvním správcem školy (dnešní ředitel) byl jmenován okresní školní radou Karel Melichar z Ostrovačic. 
Správce školy a dokonce i několik let i jediným učitelem byl až do roku 1928. 
 
1928 - 1929  
Je jmenován správcem školy učitel Ladislav Dvořáček, ale pouze na jeden rok.  
Významnou událostí tohoto roku byla návštěva prvního prezidenta Československé republiky T. G. 
Masaryka v našem kraji. Na památku své návštěvy nám pan prezident zanechal svůj podpis ve školní 
kronice na str. 38.  
 
1929 - 1930  
Řídícím učitelem je Josef Vrbka, ale jen krátkou dobu, protože dále již měl zdravotní dovolenou. 
 
1930 - 1937  
K zastupování je určen Bořivoj Sec z Ořechova, je také pověřen vedením školy. V tomto období se škola 
pokouší o zřízení další (třetí třídy), protože ve třídách je již mnoho dětí (61 dětí v I. třídě). Tomuto 
pokusu však nebylo vyhověno, zhatili ho svými zásahy místní činitelé. O rok později byla III. třída přece 
jen povolena. V roce 1932 - 34 jsou na škole 3 třídy, ovšem pouze na tyto dva roky. Poté byla opět úřady 
zrušena. V tomto období stojí za zmínku akce, které pořádala škola pro děti z chudých rodin.  
Ošacovací akce  
– bylo zakoupeno 25 párů bot a poděleno 25 dětí.  
Stravovací akce  
– trvala 25 dní pro děti nezaměstnaných, děti dostaly každé ráno svařené mléko a rohlík.  
 
1934 - 1953  
Byl ustanoven definitivním řídícím učitelem zdejší školy Antonín Gryc, který setrval na škole až do roku 
1953. Za jeho působení se zde vystřídala i celá řada učitelek. V roce 1939 – 1940 je škola dvojtřídní pro 
I. stupeň s pěti ročníky, starší žáci začali chodit do měšťanky ve Střelicích. V roce 1946 byla povolána 
do aktivní služby i jeho žena Emilie Grycová, která jej velmi často zastupovala, hlavně v období jeho 
nemoci. V roce 1953 odchází do důchodu po 16ti letech ředitelování na zdejší škole.  
15. dubna 1947 byla učebna v přízemí propůjčena nově vzniklé mateřské škole, která slaví letos 66 let 
svého vzniku. 
 
1953 - 1958  
Ředitelkou školy je Emilie Grycová a jako učitel nastupuje Jaromír Broža z Radostic. V tomto období 
byla škola opět trojtřídní, ale pouze na dva roky.  
 



 

1958 - 1975  
Je jmenován ředitelem školy pan Jaromír Broža. Za jeho vedení se uskutečnila přestavba školy a to 
v roce 1972 - 1975. Byla vyměněna okna, zavedena vodoinstalace, ústřední topení a položená nová 
střecha. Stará část na školním dvoře byla zbořena a byla vybudována nová polytechnická učebna, 
kabinet, sociální zařízení a prádelna. V době generální opravy probíhala výuka v sokolovně. Slavnostní 
předání opravené budovy bylo v roce 1975 svátkem celé obce. Žáci připravili kulturní program, školu si 
mohla prohlédnout veřejnost a bylo pozváno mnoho hostů.  
Pan ředitel Jaromír Broža je pro nemoc odvolán z funkce.  
 
1975 - 1992  
Je jmenován ředitelem zdejší školy pan František Hladký z Radostic. Jako učitel až do roku 1986 zde 
působil pan Jaromír Broža, v tomto roce však končí na naší škole definitivně a na jeho místo nastupuje 
učitelka Ivana Káňová. Pan ředitel Hladký na zdejší škole působil až do roku 1992, tj. 17 let. 
 
Škola je dvojtřídní s 1. - 4. postupným ročníkem, 5. ročník je převeden do Ořechova, protože opět patří 
na II. stupeň a spádovou obcí je právě Ořechov. 
 
V roce 1983 - 1984 zahájila činnost školní jídelna při MŠ, bylo tedy zahájeno školní stravování dětí, 
které trvá do dnes. 
 
V roce 1984 - 1985 začala kooperace ZŠ mezi obcemi Radostice a Prštice na základě rozhodnutí odboru 
školství ONV Brno-venkov. Ke kooperaci se v roce 1988 přidaly i Silůvky. Žáci z Prštic a Silůvek k nám 
dojížděli do 3. a 4. třídy až do roku 1997. V Silůvkách byla otevřena škola a tak děti ze Silůvek přešly do 
své školy. U nás ještě do roku 2000 byli žáci z Prštic. 
 
V roce 1976 - 1977 začalo budování rekreační chaty na Kopaninách, kde děti trávily každým rokem 
vždy první týden o prázdninách. Chatu postavili rodiče svépomocí.  
 
V roce 1978 - 1988 byla u školy zřízena školní družina a jako vychovatelka zde začínala paní Hana 
Toflová. Působila zde až do roku 1999. Další vychovatelkou, která zde působí od školního roku 
1999/2000 až do dnešního dne, je slečna Jana Kratochvílová. 
Další aktivitou školy, za působení pana Františka Hladkého, bývalo divadlo, které nacvičovaly děti se 
svými učiteli několik roků.  
Velké oblibě se těšily i školní plesy SRPŠ, které mívaly velmi dobrou úroveň a s velkou chutí je 
připravovali hlavně rodiče. 
V roce 1988 - 1989 se konala další oprava budovy, jako např. nátěry oken, ústředního topení, položení 
dlažby ve školní kuchyni. 
 
V roce 1989 - 1990 nastupuje jako učitelka paní Mgr. Drahoslava Drábková, po jednom roce odchází na 
mateřskou dovolenou. Jako zástup za paní učitelku Drábkovou nastupuje v roce 1990 paní Mgr. 
Hedviga Polednová. 
 
1992 - 1999  
Odchází pan František Hladký do důchodu a 1. 7. 1992 je na místo ředitelky jmenována paní Mgr. 
Hedviga Polednová. V tom samém roce se po mateřské dovolené vrací paní učitelka Drábková a ve 
školní družině působí paní Hana Toflová. Do učitelského sboru nastoupil pan Libor Šmíd, jenž začal 
s výukou anglického jazyka, který se stal povinným předmětem. Na naší škole působil až do roku 2000.  
27. 3. 1996 byla naše škola zařazena do sítě škol v ČR. 
 
1999 - 2000  
Odchází paní učitelka Drábková a na její místo nastupuje paní Hana Toflová. Na místo vychovatelky je 
přijata slečna Jana Kratochvílová, která také začala vyučovat anglický jazyk a výchovy. 
 



 

2000 - 2006  
Tento školní rok se stal přelomovým rokem pro naší školu, která se stala, na žádost rodičů, malotřídní 
školou se dvěma třídami. Tento stav trvá až do dnešního dne. Výuka se stala náročnější pro žáky, kteří 
se naučí velké samostatnosti, ale i pro učitelky, pro které je příprava na výuku složitější než v minulosti. 
 
2006 - 2013  
V roce 2006 odchází do důchodu paní Mgr. Hedviga Polednová. Radostické škole věnovala 16 let. Na její 
místo se vrací Mgr. Drahoslava Drábková. Ve škole se nadále vyučuje ve dvou třídách. Paní učitelka 
Hana Toflová se věnuje nejmladším školáčkům. O starší školáky se stará paní ředitelka Drahoslava 
Drábková. S výukou angličtiny a výchov pomáhá paní učitelka Jana Davidová (roz. Kratochvílová), která 
zároveň vede školní družinu. V září 2006 odchází na mateřskou dovolenou. Na tři roky jí zastupuje paní 
učitelka Zuzana Holcmannová.  
 
Stravování ve školní jídelně bylo zahájeno v roce 1983 – 1984. Vedoucí školní jídelny byla paní Ludmila 
Ondrášková, později paní Marie Doubravová. Prvními kuchařkami byly Marie Brůčková a Alžběta 
Jílková. V současné době je vedoucí stravování paní Zdeňka Drábková a dobroty nám vaří paní Jitka 
Kocúrová. O čistotu se nám starají paní Helena Frantová a paní Hana Kubíková. 
 
S pomocí obce jsou prováděny i velké opravy školní budovy: 

- výměna oken a vchodových dveří 
- rekonstrukce hygienického zázemí v MŠ 
- rekonstrukce hygienického zázemí WC – chlapci 
- rekonstrukce hygienického zázemí WC – dívky 
- rekonstrukce ŠD – nové hygienické zázemí, nábytek, obklady kolem výdejního okénka 
- podlaha na horní chodbě 
- v souvislosti se zvýšením kapacity MŠ - úprava tříd, šatna, podlaha, nové skříňky  

 
Byla zachována tradice pobytů dětí ve škole v přírodě. Jedna z nejlepších byla určitě škola v přírodě na 
hradě Svojanov.  
Ale i pobyt v dalších místech naší krásné vlasti byl určitě přínosem.  
Navštívili jsme Babiččino údolí, pevnost Haničku, zámek Litomyšl, Zoo ve Dvoře Králové, Vysočinu i 
jižní Moravu.  
 
Poslední dva roky si děti oblíbily stanování na školní zahradě. Za pomoci rodičů a přátel čeká na děti 
kouzelná noc plná strašidel, táborový oheň, písničky a krásné okamžiky plné přátelství a vzájemné 
pomoci. 
 
Výuka v malotřídní škole je složitější, ale má své klady. Vede děti k samostatnosti. 
Učitelé i děti výuku zvládají. Výsledky dětí v hodnocení  Scio byly velmi dobré. 
Výborně (90 % zvládnutí učiva) jsme obstáli i v celostátním testování žáků 5. ročníku v roce 2012.  
Nejlepších výsledků dosáhli „páťáci“ v anglickém jazyce.  
 
Pozitivní hodnocení našich žáků přichází i ze spádové školy, kam děti odcházejí do 6. ročníku. Mimoto 
jsou děti úspěšné i při přijímacím řízení na osmiletá gymnázia nebo výběrové školy. 
 
Velmi si ceníme spolupráce školy s obcí. Společné kulturní akce, vítání občánků. 
 
Občané se těší a v hojné míře navštěvují školní akademie. Dramatický kroužek slaví velké úspěchy.  
Přínosem pro děti je i práce pěveckého, výtvarného, sportovního a tanečního kroužku. Starší děti se 
věnují informatice. 
 
Škola již stojí 100 let a každý rok se v ní učilo. 
Na škole se vystřídalo 7 ředitelů. 



 

Působilo cca 46 učitelů ZŠ.  
Během 100 let bylo do školy zapsáno 5920 žáků. 
Snad dříve než oslavíme dalších 100 let dostane škola i na nový kabát.   

 
„Totem přátelství“ na školní zahradě,  

ať chrání všechny malé i velké školáky. 
 

(„Totem přátelství“ je vzpomínkou na Kopaniny.) 

 
 
 
 
Mateřská škola Radostice 
 
Od roku 2000 je součástí školy také mateřská škola.  
Ta byla zřízena v budově tehdejší národní školy v dubnu 1947. Provoz zahajovala p. učitelka Eliška 
Bártová. Školka měla jen jednu třídu, ve které bylo vše: šatna, učebna, umývárna a herna. V této podobě 
fungovala až do roku 1974. Provoz byl polodenní a to ve všední dny od 7:30 do 12:3O a v sobotu od 
7:00 do 12:00 hodin (do roku 1969, kdy začaly být soboty volné).  
V letech 1972 - 1973 probíhala přestavba školní budovy a školka pracovala v klubovně místní 
sokolovny. Provoz v opravené budově byl zahájen 2. 9. 1974. Stále polodenní a to až do roku 1982, kdy 
byl uvolněn byt v přízemí a MŠ byla obohacena o ložničku a jídelnu.  
Od školního roku 1982/83 byl tedy provoz MŠ celodenní se zajištěnou stravou z vlastní školní jídelny. 
Počet učitelek se také zvýšil a to na dvě pracovnice. Kapacita školy byla stanovena na 25 dětí, ale 
s různými výjimkami MŠ navštěvovalo 26 až 28 dětí. Jednotřídní model mateřské školy fungoval až do 
roku 2012, kdy za vydatné pomoci obecního úřadu a sponzorů byla školka přebudována na dvoutřídní. 
 
Současnost 
V současné době má mateřská škola zázemí v celém přízemí školní budovy. Kapacita školy je stanovena 
na 30 dětí ve dvou třídách a to v I. třídě Kuřátek na 17 a ve II. třídě Motýlků na 13. Děti jsou věkově 
rozděleny, což se především u práce s předškoláky velmi osvědčilo.  
I menší počet dětí ve třídě dává učitelkám více možností se každému individuálně věnovat. MŠ úzce 
spolupracuje se základní školou, okolními mateřskými školami, rodiči, obecním úřadem.   
Vedoucí učitelkou je Bc. Petra Ondrášková, třídní učitelkou Kuřátek Žaneta Holcmannová, třetí 
učitelkou Lucie Duchková. 
 
 
 
Děti mají celoročně bohatý program zpestřený divadelními představeními, výlety, školou v přírodě, 
různými besídkami, nadílkami. Mohou se účastnit 2x ročně dílen s rodiči, starší děti navštěvují výtvarný 
kroužek, tanečky, projekty.  
S prací mateřské školy se můžete seznámit na webových stránkách MŠ www.msradostice.cz., které vám 
nastíní každodenní život dětí v naší mateřské škole. 
                                                                                        
 
 

http://www.msradostice.cz/


 

 
 
 
Na zpracování almanachu k 90. výročí školy se podíleli: Mgr. Hedviga Polednová, Petra Ondrášková, František Hladký, 
MUDr. Oldřich Ondrášek, Martina Hrubá. 

 
 

Almanach ke 100. výročí školy připravily Mgr. Drahoslava Drábková, Bc. Petra Ondrášková a paní Barbora Prokešová. 

2013 

 
 

 
 

 

 



 

A jak šel čas v naší základní škole  
v období let 2013 až 2023 

 
 

Nejkrásnějším a nejočekávanějším obdobím školního roku bývají letní prázdniny. Po těch v roce 2013 nám 

začátek nového školního roku 2013/2014 odstartoval další desetiletí radostické školy. Do školních lavic 

usedlo 33 žáků, z toho bylo 8 prvňáčků.  Výuka probíhala podle ŠVP Škola hrou. 

Pod slovem hra se ovšem ukrývá i pilná, svědomitá práce. Naši dobrou práci i znalosti dětí ohodnotila kladně 

i Česká školní inspekce, jejíž kontrola proběhla v měsíci říjnu. 

Opět jsme spolupracovali s paní knihovnicí Ludmilou  Ondráškovou, se SVČ Ivančice, Sokolem  Radostic, 

Záchrannou stanicí divokých zvířat v Rajhradě nebo Kociánkou. V Kociánce jsme se setkávali s dětmi,       

které nemají v životě takové štěstí jako my .  

 

Motivace, se kterou jsme vstupovali do školního roku 2014/2015 bylo motto: 

Každý, s nímž se v životě potkám,  

mě v něčem předstihuje. 

Tak se od něho učím. 

 

Naším cílem bylo, abychom se k sobě chovali s úctou, aby dospělí i děti byli partnery. 

Nikdy jsme nechtěli  dělat z dětí živé encyklopedie, ale vytvářet v žácích schopnosti užitečné ve skutečném 

životě. 

Vytvořili jsme školní program, ze kterého bychom se naučili porozumět nebezpečí ulice, organizovat 

zajímavé volnočasové aktivity, plavání, bruslení, sáňkování nebo  každoroční týdenní pobyt ve škole 

v přírodě. 

 

Školní rok  2015/2016 

Začátek školního roku byl tentokrát o to slavnostnější, protože nás škola přivítala v „novém“. Nový kabát, 

fasáda v obecních barvách - modrá a žlutá, s úžasnou výzdobou podle návrhu paní Lenky Chrástové. 

Na děti  3.ročníku čekala nová třída s hernou, přístavba nad stávající družinou. Nové lavice, nábytek, 

interaktivní  tabule včetně programového vybavení. Pěkná a funkční výzdoba. 

Nová paní učitelka Mgr. Barbora Křížová byla velkou posilou pro výuku angličtiny a hudební výuky,                 

vedla i kroužek angličtiny. Tento školní rok byl posledním rokem, kdy jsme byli školou dvojtřídní.                                 

Navýšení počtu dětí vedlo i k navýšení kapacity školní družiny. 

Za pomoci dotačního programu obce byla provedena rekonstrukce školního hřiště. 

Počítačová učebna měla devět pracovních míst. Učebnu využívali žáci k výuce informatiky nebo 

k procvičování učiva pomocí výukových programů. 

Škola spolupracovala se školou v Pršticích, Silůvkách a Střelicích. Další spolupráce byla s místním sborem 

chovatelů a s TJ Radostice. 

Besedy, výukové programy a projekty byly zaměřeny na prevenci sociálně patologických jevů                                    

a environmentální výchovu. 

Pro naše žáky jsme organizovali: setkání s hasiči, Den Země – čistota v obci a okolí školy, třídění odpadu, 

kulturní vystoupení pro obec, tradice adventního vystoupení, vítání jara, masopust, návštěva divadelních 

představení Zlatovláska a Kouzelná flétna. Společné nocování ve škole s noční hrou, kterou perfektně 

připravily naše maminky. A to nejlepší nakonec… opět škola v přírodě, tentokráte v Heřmani u Písku. 

A jestlipak víte, který slavný básník se v této obci  narodil ? To my jsme vše vypátrali.                                                                         

(* řešení na konci textu) 

 

Školní rok 2016/2017 

Školní rok byl zahájen ve čtvrtek 1. září 2016 a školu  navštěvovalo 41 žáků, kteří se učili ve třech třídách.  

První a třetí ročník vyučovala Mgr. Hana Toflová, třídní učitelka druháků byla Mgr. Barbora Křížová             

a  ty nejstarší , 4. a 5. ročník, měla na starosti Mgr. Drahoslava Drábková. 

Školní rok prožili žáci opět aktivně. Pátý ročník navštívil  v září naše hlavní město. Byla to taková „super 

vlastivěda v praxi“ - Pražský hrad, Zlatá ulička, Petřín, plavba po Vltavě, Václavské i Staroměstské náměstí…  



 

V říjnu jsme formou  her získávali dovednosti a vědomosti o podzimu. Projektový den „Oslava podzimu“      

se dětem moc líbil, ale tento zážitek byl překonán nočním spaním ve škole, kde nám spisovatelka  Dana 

Šimková vyprávěla, jak vzniká kniha. Společně jsme pak prožili noc s Titanikem.  

Vánoční rozsvícení stromečku bylo v tomto roce spojeno se školním jarmarkem a tradičním vystoupením    

dětí v sokolovně. Střídaly se básně, tanečky, koledy a samozřejmě divadlo. 

V 1. pololetí absolvovali  všichni žáci, za finanční podpory obce, 20 lekcí plaveckého výcviku v Blučině. 

A u sportu zůstaneme. Po novém roce hájili radostické barvy naši žáci v běžeckém závodě Nerezová desítka 

v Radosticích a na jaře znovu  na závodech Želešická růže. Před koncem školního roku jsme se také zúčastnili 

sportovní olympiády pořádané školou v Silůvkách, na které naši žáci obsadili přední místa ve všech 

soutěžních disciplínách – hod, skok daleký a běh na 50m.  

V tomto roce jsme navázali spolupráci se Zámečkem ve Střelicích, kde jsme pracovali v dílnách a vyráběli 

jsme zajímavé a pěkné výrobky.  

Škola v přírodě  se tentokrát konala na Rotě Písečné  v jižních Čechách. Bydleli jsme v nově zrekonstruované 

budově bývalé roty pohraniční stráže v obci Písečné nad Dyjí, na okraji České  Kanady. Poznali jsme historii 

a památky města Znojma (podzemí a věž), Telče (zámek) a Jemnice (muzeum čaje a kostel sv. Stanislava).  

Rozvojové aktivity - Realizovali jsme dotační projekt EU „Zvýšení kvality“ . Projekt byl zaměřen na 

osobnostně profesní rozvoj pedagogů (formou dalšího vzdělávání) a rozvojové aktivity žáků ZŠ (klub 

anglického jazyka, čtenářský klub ad.). Hlavním cílem projektu bylo zlepšení kvality vzdělávání a výsledků 

žáků v klíčových kompetencích.  

 

Školní rok 2017/2018 

V tomto roce navštěvovalo školu 39 žáků. Výuka byla organizována ve třech třídách. S paní učitelkou                   

Mgr. Barborou  Křížovou  samostatně pracovali žáci 1. ročníku. Společně se vyučovali žáci 2. a 3.ročníku     

pod vedením Mgr. Hany Toflové , Mgr. Drahoslava Drábková vedla 4. a 5. ročník.   

Pokračovali jsme v realizaci projektu EU „Zvýšení kvality“: 

1. Osobnostně profesní rozvoj pedagogů, kdy se jednalo o vzdělávání pedagogických pracovníků 

v oblasti čtenářské gramotnosti a v oblasti získávání dovedností, znalostí a kompetencí vedoucích 

k využívání efektivních vyučovacích metod v českém a anglickém jazyce.  Učitelé absolvovali kurzy 

v rozsahu 16 a 56 vyučovacích hodin. 

2. Extrakurikulární rozvojové aktivity pro žáky ZŠ zahrnovaly: 

- čtenářský klub, klub anglického jazyky a doučování  žáků 

Zapojili jsem se do recitační soutěže Brno venkov – Dětská scéna, na které nás skvěle zastupovaly děti                        

z 1.-5.ročníku. Daniel P. z 1.ročníku si tehdy z Ivančic odvezl čestné uznání.  

 Aktivity  a akce školy: 

Vánoce – adventní vystoupení, jarmark, Den matek –přáníčka a vystoupení pro maminky, masopustní průvod 

obcí, vítání jara, Den Země, škola v přírodě Písečné nad Dyjí, vítání občánků, běžecký závod  Želešická růže, 

sportovní den na závěr školního roku, návštěva planetária v Brně, návštěva ND Brno – operní představení 

Liška Bystrouška… bylo toho velmi mnoho. 

Škola se zapojila do projektů „Mléko do škol“ a „Ovoce a zelenina do škol“, ze kterých žáci pravidelně 

dostávají zdarma mléčné výrobky a ovoce či zeleninu. 

V rámci projektových dnů se žáci v průběhu celého roku seznamovali se správnou životosprávou, režimem 

dne, významem dostatku pohybu  a nezbytnosti zdravé vyvážené stravy. Dále získávali informace                                                       

o poskytnutí první pomoci a integrovaném záchranném systému, prevenci rizika vzniku úrazu, škodlivosti 

užívání psychotropních látek a nutností péče o vlastní zdraví. 

      

Školní rok 2018/2019 

Školní rok jsme zahájili v pondělí 3. září 2018. Do základní školy nastoupilo 39 žáků, v 1. ročníku jsme 

uvítali 8 dětí. Pedagogický sbor pracoval v tomto složení: 1.ročník – Mgr. Barbora Křížová, 2.a 3.ročník  

Mgr. Hana Toflová, 4. a 5.ročník Mgr. Drahoslava Drábková, výuku angličtiny a výchov zajišťovala paní 

Jana Davidová. Aktivně jsme se zapojili do nového dotačního projektu EU- Šablony II, který představoval 

další vzdělávání pedagogických pracovníků, finanční zajištění doučování pro žáky naší koly, kroužky                                         

a projekty se zapojením  odborníků z praxe. 



 

Naše děti se každoročně zapojují do soutěží. V  tomto roce jsme se zúčastnili  krajského a poté i celostátního 

kola pěvecké soutěže Karlovarský skřivánek.  Společně se školami ze Silůvek a Prštic organizujeme recitační 

soutěže, i zde naši recitátoři uspěli na stupních vítězů. Z dalších soutěží se zapojujeme tradičně                                          

do Matematického Klokana v kategoriích Klokánek a Cvrček. 

 

Školní rok 2019/ 2020 

V tomto školním roce chodilo do základní školy 35 žáků. 1.a 2.ročník vedla jako třídní učitelka Mgr. Barbora 

Křížová, 3.ročník Mgr. Hana Toflová a spojený 4. a 5.ročník Mgr. Drahoslava Drábková. Na částečný úvazek 

zajišťovala výuku angličtiny a výchov paní Jana Davidová. Školní družina pracovala ve dvou odděleních                

s 29 přihlášenými dětmi. Na pozici asistenta pedagoga ve 2.ročníku začala pracovat paní Jana Kratochvílová.                                                                                                       

Školní rok byl bohužel od března poznamenán protiepidemickými opatřeními a uzavřením škol.                                        

Školní výuka byla převedena na distanční formu, kdy paní učitelky zadávaly na dálku dětem práci zaměřenou 

především na opakování, procvičování a upevňování znalostí. Zadané úkoly byly pravidelně vyhodnocovány 

a chyby s každým žákem znovu vysvětlovány. Pro všechny zúčastněné - děti, učitelky i rodiče to byla 

nelehká, náročná práce. Komunikovali jsme telefonicky, přes e-maily nebo on-line. Úkoly a pracovní listy 

doručovaly paní učitelky například do poštovních schránek, nebo posílaly emailem. Stejnou cestou žáci úkoly 

odevzdávali. Nejtěžší bylo toto období asi pro prvňáčky, kteří bez paní učitelky „naživo“ těžko získávali 

základy čtení, psaní, ale také důležitých pracovních návyků. 

25. května 2020 se mohly děti vrátit do školy, nicméně návrat byl tehdy dobrovolný, a proto se z 35 žáků 

vrátilo do školních lavic jen 27. Ostatní se dále vzdělávali doma distanční formou. Děti během uzavření školy 

strádaly nezvyklým způsobem výuky, která všem nevyhovovala a i přes veškerou snahu nemohla nahradit 

prezenční výuku. Děti také byli silně ovlivněny sociální izolací, protože se nemohly nejen stýkat se svými 

spolužáky, ale  ani  s kamarády mimo školu.  Nefungovaly ani kroužky ani sportovní oddíly, všechny aktivity 

se zastavily. 

Zápis do 1.ročníku proběhl nezvykle bez účasti jak dětí, tak rodičů, pouze formálně. Bylo přijato                                              

12 budoucích prvňáčků. 

Na konci tohoto školního roku požádala o uvolnění z funkce ředitelka Mgr. Drahoslava Drábková.                                     

Ve výběrovém řízení zvítězila Mgr. Barbora Křížová, která od 1. srpna  2020 byla jmenována novou 

ředitelkou školy.  

 

Školní rok 2020/ 2021 

Vedení školy se ujala Mgr. Barbora Křížová, která se s velkou pílí, starostlivostí  a odhodláním pustila                          

do práce. 

S celkovým počtem 38 žáků školy vyučovala první ročník Mgr. Barbora Křížová, 2. a 3. ročník Mgr. Hana 

Toflová, ve 4. a 5. ročníku byla třídní učitelkou  Mgr. Drahoslava Drábková. Využili jsme nové příležitosti 

k čerpání dotací  EU Šablony III, ze kterých můžeme financovat v MŠ     a ZŠ výlety, exkurze, projetkové 

dny se zaměřením na techniku, kreaktivitu nebo ekologii. Hned v září jsem využili rozvolněná opatření                            

a podnikli výlet do jihlavské zoo. Prvňáci zase navštívili Pevnost poznání v Olomouci. Obě akce si děti                    

moc užily. Naše obavy z pokračování  epidemie COVID se bohužel naplnily, nicméně nyní jsme již byli                    

na distanční výuku připraveni. Zavedli jsme jednotnou on-line komunikaci, pevný rozvrh on-line hodin,                     

pro potřeby žáků jsme jim domů zapůjčili školní tablety. Výuka se zaměřila na nejdůležitější učivo českého 

jazyka, matematiky a angličtiny. V učivu žáci pokračovali plynule a dokonce       i prvňáčci čtení, psaní                          

i počítání zvládali bez potíží. Od rodičů jsme získali velmi pozitivní zpětnou vazbu na náš způsob distanční 

výuky, za kterou jsme byli velmi rádi, protože pro celý pedagogický sbor to bylo znovu opravdu náročné 

období. Celá neutěšená situace trvala až do jara, kdy doma zůstávaly podle nových nařízení různé školní 

ročníky. Když konečně vláda školy plně otevřela, všem dětem i dospělým se velmi ulevilo. Všichni jsme                       

se na „normální“ školu a na sebe navzájem nesmírně těšili.                                                                                        

Přes všechna omezení (testování, dezinfekce, roušky…) jsme byli ve škole i tento rok aktivní a zapojili                       

jsme se do mnoha aktivit. Sbírali jsme dárky na Vánoce v charitativní sbírce „Krabice od bot“.                                             

Jelikož se zaměřujeme se na výuku angličtiny a pro upevňování znalostí používáme aplikaci wocabee,             

zapojili se žáci 4. a 5.ročníku do soutěže v angličtině a vyhráli okresní kolo. Prvňácci zase namalovali                             

do soutěže MAS Bobrava společné dílo „Naše škola“, za které dostali 1.cenu. Pro maminky jsme natočili 

virtuální vystoupení k jejich dni. Začali jsme spolupracovat se ZŠ Želešice a byli k nim pozváni                                       

na entomologický výukový program. 



 

Uvolnění protiepidemických opatření nám dovolilo naplánovat školní výlet. Vyrazili jsem do Náměště                            

nad Oslavou a rovnou na dva dny.  První den jsme se bavili o barvách přírody, druzích hlíny a za pomoci 

výtvarnice jsme na plátna namalovali „hliněné obrázky“, které nám dodnes krášlí školní jídelnu.                                        

Při večerní procházce po městečku nechyběla zmrzlina a také jsme skoro vykoupili obchůdek s hračkami. 

Večer jsme si zatančili na disco a dobrou noc! Druhý den byl plný her   pečení těch nejlepších dalamánků                        

na světě! Pomohli nám  skvělí lektoři ze střediska volného času v Náměšti nad Oslavou. Na zpáteční cestě 

čekalo na děti překvapení, to když je stopovaná přivedla k přístavišti na Dalešické přehradě. Následovala                      

asi hodinová plavba lodí se svérázným kapitánem.  

Na konci tohoto školního roku jsme se rozloučili s paní Helenou Frantovou a Hanou Kubíkovou, které odešly 

do důchodu.                                                                                                                                                                                         

Tak skončil nelehký rok, který nám ale přinesl cenné zjištění - škola  a kamarádi jsou pro nás opravdu velmi 

důležití. 

 

Školní rok 2021/ 2022 

Naším největším přáním pro tento školní rok bylo strávit jej bez distanční výuky. A to se nám naštěstí splnilo! 

Ve škole jsme měli 43 žáků a učitelský tým posílila nová paní učitelka Mgr. Soňa Lázničková (později  

Vrzalová) a nová paní asistentka Olga Dvořáková, které se věnovaly dětem v 1.ročníku. 2. a 3.ročník vedla 

Mgr. Hana Toflová, 4. a 5.ročník měla jako třídní učitelka Mgr. Drahoslava Drábková. Mgr. Barbora Křížová 

vyučovala ve všech ročnících angličtinu. Ve škole byla zavedena nová pozice školníka, je jím pan Tomáš 

Chrást, který se svědomitě stará o údržbu školy a školní zahrady. Škola získala dotace na dva projekty,           

jejichž realizace nás čekala během podzimu. Prvním bylo vybudování „Zahrady zdraví“ z prostředků 

Jihomoravského kraje a druhým rekonstrukce školní jídelny za přispění Státního zemědělského intervenčního 

fondu. Na školní zahradě během podzimních prázdnin proběhla brigáda, na kterou kromě paní učitelek 

základní školy přišli pomoci také rodiče. Vysadili jsme ovocné stromy a keře a také velký bylinkový záhon. 

Pan truhlář Sobol vyrobil na zahradu krásné lavičky     a vyvýšené záhony. Zapojili jsme se také do programu 

„Skutečně zdravá škola“, ve kterém školy pracují na kvalitě školního stravování  a zvyšování znalostí žáků                     

a veřejnosti o významu vyvážené stravy pro naše zdraví. Školní jídelna se po proběhlé rekonstrukci proměnila 

v prostorné moderní prostředí, které můžeme čas od času využívat  i k dalším akcím (hodiny vaření, dílny, 

workshopy...). Po vyhodnocení průběhu a dopadů distanční výuky poskytlo MŠMT školám finanční 

prostředky na doučování žáků ohrožených školním neúspěchem a na pořízení digitálního vybavení do škol, 

v našem případě tabletů. Těchto prostředků jsme k prospěchu našich žáků beze zbytku využili.  

A znovu velká řada školních akcí: recitační  a pěvecká soutěž, celostátní kolo pěvecké soutěže Karlovarský 

skřivánek za účasti dvou našich zpěváčků (Klára K., František K.), matematická soutěže Klokan, matematická 

soutěž Pangea, karneval, zimní olympiáda, Národní divadlo Brno - opera Ferda mravenec a Papageno,  

bruslení, plavání, turnaj deskových her, velikonoční výlet do Náměště na Hané, před vysvědčením výlet                            

do Strážnice a ZOO Hodonín, atletický víceboj. 

Ve spolupráci s KŠSK Obce Radostice jsme připravili 17.června školní akademii jako přehlídku uměleckých, 

sportovních a dalších dovedností našich šikovných žáků. Na akademii  jsme se po dlouhých letech strávených 

nejen v radostické škole rozloučili s paní učitelkou Mgr. Drahuškou Drábkovou, která se rozhodla                               

pro důchod. Během následujících letních prázdnin odešla také do důchodu naše milá paní kuchařka Jitka 

Kocúrová. 

 

Školní rok 2022/ 2023 

Ve čtvrtek 1. září 2022 usedlo do školních lavic 33 žáků ve 2. až 5. ročníku. V tomto školním roce jsme 

bohužel neměli žádné prvňáčky. Škola začala učit podle nového ŠVP „ Škola pro život“, který již zahrnuje 

výuku nové informatiky a orientuje školu k moderním způsobům výuky, zaměření na environmentální témata 

a na rozšířenou výuku anglického jazyka. Až do konce kalendářního roku jsme hledali posilu do naší školní 

kuchyně. Tehdy nám velice pomohla paní Jana Karásková, která vždy ochotně přispěchala na pomoc.                                           

Od ledna k nám nastoupila nová paní kuchařka Jana Klimová, která vaří s nadšením a má naše děti velmi 

ráda. Paní učitelky vyučovaly v tomto složení: 2.ročník Mgr. Soňa Vrzalová  a asistentka pedagoga Olga 

Dvořáková, 3.ročník Mgr. Hana Toflová, 4.a 5.ročník Mgr. Barbora Křížová a asistentka pedagoga Jana 

Kratochvílová. Kolektiv ještě doplnila Mgr. Vendula Hoffmannová, která vyučovala angličtinu a výchovy. 

Bohužel po dvou měsících odešla, což znamenalo velmi nelehkou personální situaci, kdy jsme v rozběhnutém 

školním roce museli rychle najít náhradu. Situaci jsme vyřešili přijetím nové paní učitelky                                    



 

Mgr. Ivety Kulihové, která učí matematiku ve 3.-5.ročníku a také díky pomoci paní učitelky Mgr. Drahoslavy 

Drábkové, která nám od dubna pomáhá coby asistentka pedagoga ve 4. a 5.ročníku.  

Co jsme v tomto roce všechno absolvovali?                                                                                                                        

Zvali jsem do školy prarodiče na společné aktivity s dětmi, pořádali jsme adventní a jarní dílnu, vystupovali 

jsme na vánočním jarmarku, byli jsme na opeře Kouzelná flétna v Janáčkově divadle v Brně.                                                     

Na přelomu listopadu a prosince kontrolovala práci a výsledky naší školy Česká školní inspekce.                                   

Měli jsme výcvik plavání, bruslení a dopravní výchovy, pořádali jsme všechny tradiční soutěže – recitační, 

pěveckou, dvě matematické, také jsme byli na turnaji deskových her. Pro maminky jsme připravili krásné 

vystoupení v sokolovně, vystupovali jsme na Noci kostelů a pro účinkování na babských  hodech jsme                             

se naučili tancovat Moravskou besedu. Měli jsme projektové dny o lese a žáci 4. a 5.ročníku se podrobili 

testování mimořádně nadaných dětí, které připravila Masarykova univerzita v Brně. Páťáci byli ještě navíc 

testováni v rámci celonárodního testování škol Českou školní inspekcí. Byli jsme na výletě v Anthroposu 

v Brně, na Bouzově a pojedeme ještě do Lednice. Rozhodně se tedy u nás ve škole nenudíme! Naši žáci                        

jsou ale také pilní v učení. Za velký úspěch považujeme to, že se 3 žáci 5.ročníku dostali na víceletá 

gymnázia, v turnaji v deskových hrách získal náš žák mezi 200 soutěžícími 3.místo nebo to, že v testech                            

ČŠI jsme ve čtenářské gramotnosti dosáhli v republikovém srovnání nadprůměrných výsledků. 

 

Škola pokračovala také v čerpání dotací MŠMT na doučování a prevenci digitální propasti a dále dotací EU 

šablony III, díky kterým jsme měli ve škole a školce výlety, projektové dny, lekce logopedie nebo doučování    

a přípravu na přijímací zkoušky na gymnázia. S velkým díkem jsme přijali od firmy Solarwings dar v podobě 

počítačů a notebooků, kterými postupně vybavujeme  jednotlivé třídy. 

Zápisu do 1. třídy se zúčastnilo 12 předškoláků, z nichž 9 v září usedne do našich lavic. Moc se na jejich 

nadšené tvářičky těšíme. 

 

. 

Použité zdroje: Kronika Obce Radostice, Kronika Základní školy v Radosticích. 

   

Celý almanach je ke čtení na webu školy a Obce Radostice. 
  

www.zs.radostice.cz 

www.radostice.cz 

 

 

 

Zpracování almanachu k 110. výročí školy připravily Mgr. Drahoslava Drábková, Mgr. Hana Toflová a  Mgr. 

Barbora Křížová 

 

 

 

*Řešení otázky ze šk. roku 2015/2016-básník Jan Čarek. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.zs.radostice.cz/
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2016 - 2017 

 

 

   
 

     
 

  
  

 
2017 - 2018 

      
 
 
 
 



 

      
 
 
 
 
 
Škola v přírodě – zámek Telč 

 

 
 



 

 

      
           Záměček Střelice 

 
 

 
Recitační soutěž Dětská scéna v Ivančicích 
 
 
 
 
 
 
 

2018 - 2019 
 



 

        
Akční výlet Březová 
 

   
 Jarní dílna                           Prvňáci hrají divadlo pro školku 
 
 
 
 
 
 
 

2019 – 2020 

 

     
Janáčkovo divadlo 



 

    
         Odměna po recitační soutěži 

 
 

2020 - 2021 

 

 
1.ročník 

       
    4. a 5.ročník 



 

 
2 a 3.ročník 

            
          Den Země duben 2021 

 

 

 

 

 

    
Projektový den „Zdravé svačiny“                                          Včelí království –Otevřená          

 

                                                                                                         zahrada v Brně 

 

 

 

2021 – 2022 



 

     
Prvňáci a Helloween 

        
Janáčkovo divadlo- Ferda mravenec 

   
Výlet Strážnice- Baťův kanál 

   



 

 

 
 

2022 – 2023 

 



 

 

 



 

 
Bouzov 

 

   

 



 

 

 
Janáčkovo divadlo – Kouzelná flétna 

 


